
 
Akademický senát Filozofické fakulty Univerzity Hradec Králové  

 
Zápis z 27. zasedání AS FF UHK ze dne 3. 3. 2010  
-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------   

 

Přítomni: Dr. Springerová, Dr. Němečková, Dr. Thér, Dr. Štěpán, doc. Tichý,   

J. Ţák, V. Prousek, M. Munzar, Bc. Vondráková   

 

Hosté: Dr. Grulich, Dr. Musilová, Dr. Dočekalová, doc. Droberjar, Mgr. Kouba  

 

Omluveni: dr. Joukl, Bc. Polcerová  

  

Program:  
 

1. Projednání sloţení nového vedení FF UHK 

2. Stipendijní a disciplinární řád UHK 

3. Strategie úspor na FF UHK 

4. Reforma jazykové výuky 

5. Různé  

 

Ad bod 1 

Předsedkyně AS FF UHK zahájila 27. zasedání a uvedla nově jmenovaného děkana 

Filozofické fakulty UHK, kterým se stal pan Mgr. Petr Grulich, Ph.D., jenţ tuto funkci 

zastával jiţ v minulém volebním období. Ten seznámil přítomné se sloţením nového vedení 

fakulty. Ve funkci proděkanky pro studijní záleţitosti, vzdělávací činnost nadále zůstává paní 

Mgr. Pavla Dočekalová, Ph.D., proděkanem  FF UHK pro vědu, výzkum a tvůrčí činnost také 

zůstal pan doc. PhDr. Eduard Droberjar, Dr. Změna nastala na postu proděkana pro zahraniční 

styky, který bude nově  zastávat pan Mgr. Karel Kouba, M.A.  

Při této příleţitosti poděkoval nově jmenovaný proděkan pro zahraniční styky pan Mgr. 

Kouba svému předchůdci panu docentu Klímovi za jeho práci a sdělil, ţe neplánuje výrazné 

změny strategie rozvoje zahraničních styků FF.    

Poté se senátoři tázali nově zvoleného vedení na plánované změny či nové strategie. Docent 

Droberjar byl dotázán, zda zlepší informační toky ohledně publikační činnosti. Sdělil, ţe se 

připravuje úprava webových stránek, kde budou zveřejněny seznamy recenzovaných časopisů 

a časopisů s impakt faktorem i další důleţité informace týkající se výzkumných záměrů.  

Pan Mgr. Kouba byl dotázán, zda plánuje rozšíření destinací, se kterými naše fakulta uzavře 

smlouvy o mobilitě. Odpověděl, ţe je vázán závazným plánem mobilit na příští akademický 

rok, přesto se pokusí najít nové smluvní partnery. 

 

Ad bod 2 

Prorektorka pro vnitřní záleţitosti Dr. Musilová stručně představila zamýšlené změny 

stipendijního a disciplinárního řádu UHK. Vedení univerzity má v úmyslu implementovat 

celouniverzitní stipendijní řád, který by mohl být upřesněn směrnicí děkanů jednotlivých 
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fakult. Dosud má FIM a PdF svůj vlastní stipendijní řád, který hodlá vedení UHK unifikovat, 

FF vyuţívá řádu UHK. Do tohoto předpisu by měly být zakomponovány záleţitosti týkající se 

uznání předmětu po přestupu z jiné fakulty zapisovaného do studijní evidence jako „U“, čímţ 

by student pozbýval nárok na prospěchové stipendium.  

Dalším cílem vedení univerzity je vytvořit jednoduchý disciplinární řád, který by upřesňovaly 

směrnice děkanů jednotlivých fakult. Následovala diskuse, zda by disciplinární řád měl mít 

spíše podobu obecného dokumentu, či zda by měl taxativně vymezovat jednotlivé 

disciplinární přestupky. Dr. Grulich navrhl, aby do něj byl zakomponován konkrétní seznam 

přestupků, k čemuţ se připojila i Dr. Dočekalová. Dále paní Dr. Němečková navrhla, aby 

přestupek spáchaný studentem na jedné fakultě byl brán současně v potaz i na ostatních 

fakultách UHK. Doktor Štěpán navrhl, aby se na tvorbě obou předpisů podíleli nejenom 

děkani jednotlivých fakult, ale i zástupci jednotlivých akademických senátů. 

 

Stanovisko AS FF UHK 

Akademický senát AS FF UHK projednal a přijal doporučující stanovisko k těmto předpisům 

ve smyslu podpory takového konceptu disciplinárního řádu, který by reflektoval taxativní 

vymezení jednotlivých disciplinárních přestupků a nebyl by pouze obecným návrhem, jenž by 

poté musel být specifikován jednotlivými směrnicemi děkana, což by způsobovalo nejednotný 

postup v posuzování disciplinárních přestupků na fakultách UHK. 

 

Hlasování bylo veřejné a proběhlo s těmito výsledky: 

       

Studentská komora: 

3 hlasy  pro    0 hlasů proti   1 hlas se zdržel  

   

 

Zaměstnanecká komora: 

4 hlasy pro    0 hlasů proti   1 hlas se zdržel  

 

Ad bod 3 

Děkan FF přítomné senátory seznámil s faktem, ţe došlo k poklesu normativu, pročeţ pan 

děkan konstatoval, ţe pro letošní rok je FF schopna sestavit vyrovnaný rozpočet, pro další rok 

však nikoliv. Poté předloţit akademickému senátu varianty strategie úspor: 

 

A. Plošně sníţit mzdy všem pracovníkům univerzity (je to demotivující). 

B. Sníţit počet akademických pracovníků – rady studijních programů by měly projít 

studijní programy a zredukovat je tak, aby došlo ke sníţení počtu hodin přímé výuky. 

Zároveň podporovány budou další akreditace pouze těch doktorských studijních 

programů a navazujících magisterských programů, které nebudou vyžadovat 

navýšení počtu pracovních míst, resp. úvazků. 

C. Sníţit počet THP (na 1 sekretářku by připadaly 2 katedry). 

 

Dále navázala debata ohledně vědeckých výkonů pracovníků fakulty. Děkan oznámil, ţe 

stanoví minimální počet bodů, kterých by měl akademický pracovník dosáhnout z hlediska 

svých vědeckých aktivit. Také osobní ohodnocení by mělo být udělováno pracovníkům 

s přihlédnutím k jejich vědecké činnosti.  

       

 Ad bod 4 

Proděkanka pro studijní záleţitosti Dr. Dočekalová seznámila přítomné s chystanou reformou 

jazykové výuky. Cílem je zefektivnění výuky (např. sjednotit jazykovou úroveň studentů 
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v jedné skupině) a úspora finančních prostředků. Reforma vychází z přesunutí odpovědnosti 

za jazykovou úroveň na studenta a bude se týkat pouze nově nastupujících studentů. Ti 

nebudou povinni navštěvovat jazykové kurzy, ale budou povinni sloţit jazykovou zkoušku. 

Úroveň poţadovaných jazykových znalostí a kreditové hodnocení budou upřesněny po 

konzultaci s vedoucími jednotlivých kateder.  

Doktor Thér upozornil na úskalí tohoto řešení (pokud nebudou studenti odborně vedeni, 

nemusí dosáhnout poţadované jazykové úrovně.) Dr. Dočekalová sdělila, ţe budou 

organizovány přípravné kurzy pro jednotlivé úrovně zkoušek dle Evropského referenčního 

rámce.  

 

Ad bod 5 

        

 Dr. Springerová informovala, ţe stále probíhá úprava Volebního a jednacího řádu AS 

FF UHK. 

 Katedře politologie FF UHK se podařilo získat jednorázový příspěvek ve výši 50.000 

Kč na mimoevropské mobility ze zdrojů MmHK. 

 Dr. Maněna informoval o síťovém poli, které byla zakoupeno minulý rok. V tomto 

roce byla navýšena kapacita vyučujícím i studentů na FIMu, ostatní fakulty o ni ještě 

nepoţádaly. 

 Člen studentské komory p. Prousek informoval, ţe se studentská komora zapojila do 

hnutí „Vzdělání není zboţí“ a „Studenti nejsou zboţí“, které se vyslovuje proti 

Boloňskému procesu. 

 Dr. Springerová poţádala vedené fakulty o konkrétnější vizi evaluace děkanátu na 

příští jednání AS FF UHK.  

 

Po projednání přijal AS FF UHK usnesení: 

 

Na 27. zasedání AS FF UHK senátoři projednali sloţení nového vedení Filozofické 

fakulty UHK. AS FF UHK byl seznámen s problematikou stipendijního a disciplinárního 

řádu a přijal doporučující pozici ve znění stanoviska u bodu 2, v neposlední řadě byli 

senátoři seznámeni s moţnostmi úspor a plánovanou reformou jazykové výuky.        

 

Hlasování bylo veřejné a proběhlo s těmito výsledky: 

       

Studentská komora: 

4 hlasů pro    0 hlasů proti   0 hlasů se zdržel  

   

 

Zaměstnanecká komora: 

5 hlasů pro    0 hlasů proti   0 hlasů se zdržel  

 

 

 

       Mgr. et Mgr. Pavlína Springerová, Ph.D. 

       Předsedkyně AS FF UHK 

 

 

Zapsala: Eva Šlesingerová 


